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Pierwszy noworoczny numer 
Soleckich Wiadomości z Ratusza 

ukaże się 11 stycznia 2019 r.
PRZEWODNICZĄCY
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Niech�Święta�Bożego�Narodzenia�będą�rodzinne�
i�spokojne,�przepełnione�ciepłem�i�radością.

Niech�spełnią�się�wszystkie�marzenia,�a�każdy�dzień�
w� nowym� roku� n iech � będz ie � r ównie � p iękny�
i niepowtarzalny,�jak�ten�wigilijny�wieczór.

Każdy�poranek�niech�przynosi�nadzieję,�zrozumienie�
i pogodę� ducha,� a zdrowie,� optymizm,� satysfakcja�
i spełnienie�niech�będą�sprzymierzeńcem�każdego�dnia.

BURMISTRZ

W grudniu zakończą się zajęcia dla 
seniorów w ramach realizowanego od 
września br. „Programu zapobiegania 
upadkom dla seniorów w województwie 
kujawsko – pomorskim”. W naszej gminie 
zakwalifikowało się do niego 37 osób po 60 r. 
życia z ogólnej liczby 65. chętnych. 

Dofinansowanie zapewnione przez gminę 
wyniosło 10 tys. zł. O tym, że były to dobrze 
ulokowane pieniądze świadczą opinie 
uczestników, a raczej uczestniczek, gdyż 
w większości były to panie, wyrażone podczas 
spotkania podsumowującego projekt, które 
zorganizowano w sali klubowej soleckiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji. Uczestnicy 
wysłuchali wykładu o dobroczynnym wpływie 
na nasze zdrowie aktywności fizycznej 
i właściwego odżywiania. Prelekcję prowadził 
dr Andrzej Rakowski, dyrektor Wojewódzkiej 
Przychodni Sportowo-Lekarskiej w Byd-
goszczy, a jako że było to zarazem przedświąt-
eczne spotkanie, z życzeniami pojawiły się 
burmistrz Teresa Substyk i Barbara Białkow-
ska, zastępca burmistrza. Jak się okazało 
najlepszym prezentem było zapewnie-nie, że 
gmina planuje na przyszły rok kontynuację 
projektu. Rozważa także wzbogacenie ćwiczeń 

Rada miejska na swoim drugim w tej 
kadencji posiedzeniu przyjęła budżet 
na 2019 r. Według kwot zapisanych w tym 
dokumencie dochody przyszłorocznego 
budżetu mają wynieść 92 mln złotych 
a wydatki 91,3 mln zł. Zaplanowana 
nadwyżka zostanie przeznaczona 
na spłatę wcześniej  zaciągniętych 
zobowiązań z tytułu emisji papierów 
wartościowych i kredytów. 

Ponadto radni zmienili budżet i Wielo-
letnią Prognozę Finansową na ten rok, 
uchwalili wysokość bonifikaty za prze-
kształcenie prawa wieczystego gruntów 
zabudowanych na cele mieszkaniowe 
w prawo własności tych gruntów, zmienili 
uchwały dotyczące składów komisji stałych 
rady, ustanowili wzory pieczęci gminy, 
ustalili termin, w którym należy wybrać 
zarządy osiedlowe, rady sołeckie i sołtysów, 
uchwalili również programy profilaktyki 
i rozwiązywania problemów alkoholowych 
a także przeciwdziałania narkomanii.

Jako pierwsze pod głosowanie poddano 
zmiany tegorocznego budżetu i WPF. 
Ostatecznie dochody ustalono w wysokości 

91.9 mln zł, a wydatki – 88,7 mln zł. Jak 
wyjaśniła skarbnik Alina Kowalska, 
projekt obejmuje zmniejszenie planu 
dochodów i wydatków bieżących o 426 
tys. Zł. Po zmianach dochody bieżące będą 
wynosiły 74,3 mln zł a wydatki 74,1 mln 
zł. Zmiany w planie dochodów i wydatków 
majątkowych wynikają z weryfikacji 
harmonogramu realizacji inwestycji 
i źródeł ich finansowania. Dochody 
majątkowe jako źródła finansowania 
zmniejszono o 1,6 mln zł do 17,5 mln zł. 
O taką samą kwotę zmniejszono także 
wydatki majątkowe, które zaplanowano na 
kwotę 14,7 mln zł. Konsekwencją 
przyjętej korekty budżetu na 2018 r. jest 
zmiana WPF na lata 2018 – 2026.

Następnie radni  przystąpi l i  do 

Dokończenie na str. 4

Dokończenie na str. 3

Tylko
dla seniorów
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Budżet na 2019 r.
uchwalony



WIADOMOŚCI
Z RATUSZA2 WIADOMOŚCI
Z RATUSZA

SOLECKIE

Dyżury aptek
Do 23 grudnia - „Pod Lwem”

(ul. Leśna 2)
24 - 30 grudnia - „Leśna”

(ul. Leśna 19)
31 grudnia - 6 stycznia -

- „W Przychodni”
(ul. Powstańców 7a)

7 - 13 stycznia -
- „Wracam do Zdrowia”

(ul. Leśna 12)

NOCNA i ŚWIĄTECZNA 
OPIEKA MEDYCZNA

 od poniedziałku do piątku w godz. 
18.00 do 8.00 dnia następnego oraz

 w dni świąteczne od 8.00 do 8.00 dnia 
następnego w następujących 
placówkach w Bydgoszczy:

Wielospecjalistyczny Szpital Miejski 
im. dr. E. Warmińskiego SPZOZ, 
ul. Szpitalna 19 (dorośli i dzieci); 

Wojewódzki Szpital Obserwacyjno-
Zakaźny im. Tadeusza Browicza, ul. 

Kurpińskiego 5 (dorośli i dzieci); 

Fundacja "ZDROWIE DLA CIE-
BIE", ul. Witkiewicza 1 (dorośli 

i dzieci);

Wojewódzki Szpital Dziecięcy 
im. J. Brudzińskiego,

ul. Chodkiewicza 44 - budynek A - 
wyłącznie dzieci i młodzież do 18 lat;

Fundacja ZDROWIE DLA CIEBIE, 
ul. Królowej Jadwigi 16 – wyłącznie 

dorośli.

TEL. 52 566 66 65

W ramach obchodów setnej rocznicy 
wybuchu Powstania Wielkopolskiego, 27 
grudnia br. przy Pomniku Powstańców 
Wielkopolskich zapłoną znicze oraz 
zostaną  złożone wiązanki kwiatów. 
Zbiórka delegacji oraz pocztów sztandaro-
wych 27 grudnia br. o godz. 11.45 przed 
urzędem.

W rocznicę
powstania

Burmistrz ogłasza nabór kandydatów 
na wolne kierownicze stanowisko urzędni-
cze  KIEROWNIKA ŚRODOWI-
SKOWEGO DOMU SAMOPOMOCY 
w Solcu Kujawskim. Termin składania 
dokumentów upływa 4 stycznia 2019 r. 
o godz. 15.15. Treść ogłoszenia na www. 
bip.soleckujawski .pl  w zakładce 
Ogłoszenia o naborze.

Jest praca

Na jednym z fotogramów znajdujących się 
na wystawie czasowej w soleckim muzeum, 
poświęconej powrotowi Solca do Polski po 
okresie zaborów, możemy zobaczyć krzewicieli 
polskości związanych z naszym miastem. Trzej 
z nich ks. Jan Klein i ks. Jan Mąkowski oraz 
Bolesław Maternicki zostali zamordowani 
przez Niemców w latach 1939 – 1940. Wystawę 
„Długi powrót do Polski” można oglądać do 
końca stycznia 2019 r.

ORSZAK
TRZECH�KRÓLI

6�STYCZNIA�2019�R.
12.30�-�MSZA�ŚW.�W�KOŚCIELE�NAJŚWIĘTSZEGO�SERCA�PANA�JEZUSA

14.00�-�WYMARSZ�ORSZAKU�SPOD�KOŚCIOŁA
DO�OŚRODKA�SPORTU�I�REKREACJI,

GDZIE�BĘDĄ�JASEŁKA�I�WSPÓLNE�ŚPIEWANIE�KOLĘD

Odpowiedź na to pytanie miały dać badania 
zlecone przez gminę i starostwo, a wykonane przez 
firmę Geo-Logik w rejonie nieczynnego 
wyrobiska kruszywa w Makowiskach. Gmina 
zabiega o właściwe zrekultywowanie tego obszaru 
dlatego zleciła badania mające na celu ustalenie, 
czy wyrobisko i to co się w nim znajduje nie 
stanowi zagrożenia dla środowiska. Pierwsze 
badania wykazały, że w badanym rejonie 
występują substancje, których być nie powinno, 
między innymi rtęć. Stąd decyzja o dalszych 
badaniach, szczególnie wód podziemnych. W ich 
sfinansowaniu, obok naszej gminy, uczestniczyło 
starostwo powiatowe. O rezultatach można było 
usłyszeć podczas spotkania w soleckim ratuszu, 
w którym uczestniczyli przedstawiciele szeregu 
instytucji zajmujących się ochroną środowiska, 

firmy energetycznej, która w sąsiedztwie 
wyrobiska składowała przed laty popioły 
z  e l ek t roc i ep łown i  o r az  u rzędu  mias t a    
w Bydgoszczy.

Wojciech Irmiński, który prowadził badania, 
sprawdzał, czy źródłem rtęci może być składow-
isko popiołów. Okazało się, że nie, a hałda nie 
stanowi zagrożenia dla środowiska. Przyczyną 
występowania rtęci nie jest także wyrobisko, choć 
z innych względów powinno się przeprowadzić 
jego właściwą rekultywację. Wygląda więc na to, 
że rtęć napływa spoza badanego obszaru. 
Należałoby zatem poszerzyć zakres badań. Gmina 
i starostwo zadeklarowały wolę partycypacji 
w kosztach. Zasugerowano także, by również 
Bydgoszcz zaangażowała się w pokrycie kosztów 
badań oraz umożliwiła przeprowadzenie ich na 

składowisku odpadów znajdującym się na jej 
terenie.

Ponieważ rtęć z wodami podziemnymi 
przedostawała się do ujęcia wody pitnej, gmina od 
ponad roku dostarcza wodę do gospodarstwa 
znajdującego się w sąsiedztwie wyrobiska. 
Pojawia się pytanie co dalej? Jak zapewnić wodę 
pitną mieszkańcom, bez konieczności jej 
kosztownego dowożenia? Kolejne pytania, jakie 
zrodziły się podczas spotkania dotyczyły 
poprawnego zrekultywowania wyrobiska oraz 
ewentualnego oznakowania i zabezpieczenia 
hałdy popiołów, a także ograniczenia wjazdu na 
wyrobisko, ponieważ nadal są tam wwożone 
odpady, chociaż nie powinny.

O rozwiązaniu tych problemów będziemy 
jeszcze zapewne informować.

Skąd ta rtęć?



Dokończenie ze str. 1

procedury uchwalania budżetu na 2109 r. 
W zagadnienie wprowadziła obecnych 
A. Kowalska. Skarbnik poinformowała, ze 
w zakresie dochodów budżet opracowano 
na podstawie danych otrzymanych 
z Ministerstwa Finansów, informacji 
z urzędu wojewódzkiego oraz ustawy 
o dochodach jednostek samorządu teryto-
rialnego. Przy dochodach wynoszących 92 
mln zł, dochody bieżące wynoszą 75,3 mln 
zł, a dochody majątkowe 16,8 mln zł. 
Największy udział w dochodach bieżących 
mają dochody własne – 45,9 mln zł. 
Wydatki budżetowe ogółem zaplanowano 
na 91,3 mln zł, z tego na wydatki bieżące 
74,8 mln zł, wydatki majątkowe – 16,5 mln 
zł (w tym na inwestycje własne 16,1 mln zł). 
Uchwała budżetowa zawiera również 
upoważnienie burmistrza do zaciągania 
kredytu na sfinansowanie przejściowego 
deficytu do wysokości 5 mln zł, zaciągnię-
cia kredytu na spłatę wcześniej zaciągnię-
tych zobowiązań do wysokości 5 mln zł. 
Udzielono też upoważnienia do udzielania 
poręczeń i gwarancji do wysokości 2,5 mln 
zł.

Andrzej Bąbka, zastępca przewodni-
czącego Komisji Gospodarki i Budżetu 
przedstawił opinię komisji o przedsta-
wionym projekcie budżetu. Po zapoznaniu 
się z projektem budżetu, pisemnymi 
opiniami komisji stałych rady miejskiej oraz 
po wysłuchaniu opinii skarbnika komisja 
stwierdziła, że projekt został przygotowany 
zgodnie z zasadami tworzenia budżetu oraz 
przepisami prawa oraz ustawy o finansach 
publicznych. Komisja uważa, ze struktura 
wydatków jest właściwa i uwzględnia 
kierunki rozwoju przyjęte w strategii. 
Komisje stałe nie wniosły uwag i wniosków, 
które skutkowałyby zmianą projektu 
budżetu. Komisja Gospodarki i Budżetu 
pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu 
na 2019 r. Pozytywna opinię do projektu 
wydała również Regionalna Izba Obrachun-
kowa, a przedstawił ja Mariusz Damrat, 
przewodniczący Komisji Rewizyjnej.

W kontekście kwoty 30 tys. przezna-
czonej w przyszłorocznym budżecie na 
wymianę starych pieców c.o. Alicja Żaguń 
zapytała o możliwość dofinansowania 
montażu elektrofiltrów, co spowodowałoby 
ograniczenie niskiej emisji. Burmistrz 
Teresa Substyk poinformowała, że po 
rozeznaniu w jakim stanie są piece c.o. 
w pierwszej kolejności gmina zamierza 
skupić się na dotowaniu ich wymiany na 
nowe. Nie znaczy to, że nie rozpoznamy 
możliwości dotyczących filtrów. Budżet 
2019 nie zawiera jednak środków na ich 
montaż, nawet gdyby, to i tak jak w wy-
padku dotacji na wymianę pieców, pienią-
dze mogłyby w jednym roku trafić do 
niedużej grupy zainteresowanych. Gminy 

nie stać na kompleksowy montaż elektro-
filtrów.

Z kolei Beata Kołota zapytała, co będzie 
zrobione w ramach pieniędzy zarezerwo-
wanych na przebudowę ulicy Leśnej oraz na 
budowę innych ulic na Osiedlu Leśnym, 
w tym kanalizacji i oświetlenia. Burmistrz 
wyjaśniła, że gmina przygotuje dokumenta-
cję dotyczącą ul. Leśnej. Środki będą 
przeznaczone m.in. na opracowanie 
koncepcji przebudowy, odwodnienia 
i oświetlenia. Natomiast koszty budowy 
będą po stronie Zarządu Dróg Wojewódz-
kich, gdyż jest to droga wojewódzka. 
Odrębną kwestią są pozostałe drogi na 
os ied lu .  Log ika  nakazu je  budowę 
nawierzchni najpierw ul. Prostej, następnie 
Zbożowej i części Wiejskiej, która na czas 
remontu Polnej mogłaby być drogą 
o b j a z d o w ą .  G m i n a  o t r z y m a ł a  j u ż 
dokumentację na budowę dróg na osiedlu, 
a kolejnym krokiem jest wystąpienie do 
starostwa o pozwolenie na inwestycję.

Po  zamkn ięc iu  dyskus j i ,  r adn i 
jednogłośnie uchwalili budżet i przyjęli 
WPF na lata 2019 – 2026.

Kolejną uchwałą rada ustaliła wysokość 
bonifikaty od opłat za przekształcenie prawa 
użytkowania wieczystego w prawo 
własności .  Jak wyjaśni ła  Barbara 
Bia łkowska ,  zas tępca  burmis t rza , 
przekształcenie dotyczy wyłącznie gruntów 
zabudowanych na cele mieszkaniowe, 
z wyłączeniem gruntów, na których jest 
prowadzona działalność gospodarcza. 
Za przekształcenie właściciel będzie przez 
20 lat wpłacał opłatę przekształceniową 
w wysokości odpowiadającej dotychczaso-
wej opłacie rocznej z tytułu użytkowania 
wieczystego. Jeżeli ktoś zdecyduje się na 
jednorazową zapłatę otrzyma bonifikatę 50 
proc. w roku, w którym nastąpiło prze-
kształcenie, 40 proc. w drugim, 30 proc. 
w trzecim, 20 proc. w czwartym i 10 proc. 
w piątym roku po przekształceniu. Bonifika-
ty nie stosuje się, jeżeli opłata roczna za 
użytkowanie wieczyste, która obowiązy-
wałaby w dniu przekształcenia, została 
ustalona w oparciu o wartość prawa 
własności gruntu ustaloną przed 1 stycznia 
2010 r.

Radni również wyrazili zgodę na 
ustanowienie nieodpłatnej służebności 
gruntowej. Decyzja ta sankcjonuje stan 
obecny i ustanawia dostęp do drogi 
publicznej. W związku z rezygnacją Beaty 
Kołoty z pracy w dwóch komisjach, rada 
musiała ustanowić nowe składy Komisji 
Rewizyjnej i Komisji Społecznej. Oprócz 
tego radni głosowali nad przyjęciem wzoru 
pieczęci gminy, zmianą uchwał o herbie, 
fladze i insygniach. Miało to związek ze 
zmianami zawartymi w statucie uchwalo-
nym na ostatniej sesji poprzedniej kadencji. 
Zmiana dotyczy jedynie wzorów pieczęci 

gminy, burmistrza i rady miejskiej. 
Natomiast w wypadku uchwał ustanawia-
jących herb, flagę i insygnia nastąpiła 
jedynie zmiana w treści niektórych 
zapisów, a radni nie zmieniali przyjętych 
wcześniej wzorów. Po zakończeniu każdej 
kadencji samorządu muszą odbyć się 
wybory do organów osiedli i sołectw. 
Zgodnie z podjęta uchwałą wybory należy 
przeprowadzić w terminie do 30 kwietnia 
2019 r. Po zmianie nazw szkół podstawo-
wych nr 1 na Tadeusza Kościuszki i nr 4 na 
Marii Skłodowskiej – Curie oraz zmianie 
nazw ulic, należało odzwierciedlić te 
zmiany w uchwale dotyczącej sieci 
soleckich szkół. Najpierw przegłosowano 
projekt uchwały, a po jego zaopiniowaniu 
przez nauczycielskie związki zawodowe 
poddano głosowaniu na sesji, która odbyła 
się 14 grudnia.

Ostatnimi pięcioma uchwałami radni 
uchwalili gminne programy: opieki nad 
zabytkami; profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych; przeciw-
działania narkomanii; osłonowy w zakre-
sie dożywiania, a także podwyższyli 
kryterium dochodowe, stanowiącego 
podstawę przyznania pomocy w formie 
dożywiania  w ramach rządowego 
programu „Posiłek w szkole i w domu”.

W ramach wolnych głosów i wnios-
ków poruszono następujące zagadnienia: 
doświetlenie skrzyżowania ulic Leśnej, 
Ugory i Powstańców; dalsze kontrole 
antysmogowe; zamknięcie dojazdu do 
wyrobiska w Makowiskach (Dariusz 
Chojnacki); doświetlenie ul. Wiejskiej od 
ul. Srebrnej do Łąkowej (Beata Kołota); 
widoczność na skrzyżowaniu ul. Dębowej 
i ul. Powstańców (Alicja Żaguń). Dojazd 
do wyrobiska będzie zabezpieczony, 
kontrole pieców c.o. będą nadal prowa-
dzone, gmina wystąpiła do zarządu dróg 
o doświetlenie skrzyżowania Leśna-
Ugory-Powstańców. Jeśli chodzi o do-
świetlenie najpierw trzeba wykonać 
dokumentację, co jest procedurą długo-
trwałą, podobnie jak dostawienie jednego 
czy dwóch słupów oświetleniowych. 
Trzeba rozważyć inny sposób. W mieście 
są jeszcze inne takie punkty, które 
należałoby doświetlić. Będą poszukiwane 
programy umożliwiające zastosowanie 
kompleksowego rozwiązan ia .  Na 
skrzyżowaniu Dębowej i Powstańców 
sytuację poprawiłoby ścięcie skarpy. 
Jednak należy to uzgodnić z właścicielem 
tego terenu.

Burmistrz podziękowała za podjęcie 
uchwały budżetowej i przekazała kilka 
informacji na temat zakończonych inwes-
tycji m.in. ul. Ogrodowej, Kościelnej, 
podpisaniu umowy na wykonanie strefy 
aktywności na ul. Ugory – koniec prac 
koniec kwietnia 2019 r. Podpisane są też 
umowy z wykonawcami ścieżek, chodników 
i placu z fontanną na skwerze dr. Jordana 
oraz ścieżki rowerowej Solec – Otorowo, 
przebudowy budynku przy pl. Jana Pawła II 
nr 4. Trwają również prace projektowe 
rewitalizacji rynku z przyległymi ulicami.
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o zajęcia na pływalni (na co dzień OSiR 
proponuje ulgowe bilety dla emerytów).

Ten projekt jest jednym z bogatej oferty dla 
soleckich seniorów. Od października w urzędzie 
wydawane są metropolitalne karty seniora 
uprawniające do zniżek na zakupy i usługi 
świadczone przez partnerów projektu. Do dziś 
wydano 290 kart. Niezależnie od tych działań, 
szereg propozycji dla ludzi złotego wieku mają 
soleckie instytucje jak choćby Miejsko – 
Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej i działają-
ce tam stowarzyszenia, Centrum Aktywności 
i Edukacji z Biblioteką Publiczną, czy Soleckie 
Centrum Kultury.

MIEJSKO – GMINNY OŚRODEK
POMOCY SPOŁECZNEJ
Osoby wymagające wsparcia mogą 

skorzystać z pomocy w formie usług opiekuń-
czych realizowanych zgodnie z ustawą 
o pomocy społecznej. Do końca października 
z usług  oferowanych przez MGOPS skorzystało 
126 rodzin. Usługi obejmują wsparcie o chara-
kterze pielęgnacyjno-opiekuńczym, gospo-
darczym oraz usprawniającym.

Od stycznia 2018 roku ośrodek pomocy 
realizuje uruchomiony przez Ministerstwo 
Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej, program 
„Opieka 75+”. Program ma na celu zwiększenie 
dostępności usług opiekuńczych oraz specjalis-
tycznych usług opiekuńczych dla osób 
samotnych, w wieku 75 lat i więcej.

Pracownicy ośrodka pomocy raz w tygodniu 
spotykają się z mieszkankami Domu Pogodnej 
Jesieni oraz zaprzyjaźnionymi seniorkami 
z terenu Solca. Spotkania odbywają się w każdy 
wtorek od godziny 10.00 w świetlicy Domu 
Pogodnej Jesieni przy ulicy Piastów 40.

Od miesiąca listopada br. MGOPS realizuje 
także projekt „Nowa jakość życia osób starszych 
niesamodzielnych lub niepełnosprawnych”. 
Celem projektu jest zwiększenie dostępności 
usług opiekuńczych i specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla 15. osób, utworzenie trzech 
mieszkań chronionych wspieranych i objęcie 
wsparciem 12. opiekunów faktycznych osób 
zależnych zagrożonych ubóstwem lub 
wykluczeniem społecznym.

Ponadto ośrodek ściśle współpracuje ze 
Stowarzyszeniem na Rzecz Osób Niepełno-
sprawnych, które obejmuje swoją opieką także 
osoby starsze. W ramach współpracy ośrodka ze 
stowarzyszeniem corocznie odbywa się festyn 
„Senior Naszym Przyjacielem”. Głównym 
celem realizowanych projektów jest przeciw-
działanie wykluczeniu społecznemu osób 
starszych, samotnych, niepełnosprawnych 
poprzez wspólne integracyjne spotkania. 

Natomiast w grudniu br. w ramach projektu 
MGOPS wspólnie ze Stowarzyszeniem na 
Rzecz Osób Niepełnosprawnych organizuje 
Wieczerzę Wigilijną dla osób starszych 
i samotnych. Jest to inicjatywa włączająca 
seniorów do integracji ze społecznością, daje 
ona szansę na rozmowę i spotkanie z drugim 
człowiekiem. Święta Bożego Narodzenia to 
okres szczególnie trudny dla osób starszych, 

samotnych, dlatego w ramach realizowanego 
zadania wsparciem objętych zostanie 40 osób.

CENTRUM AKTYWNOŚCII EDU-
KACJI Z BIBLIOTEKĄ PUBLICZNĄ

Biblioteka Publiczna prowadzi szeroką 
działalność dla osób w wieku senioralnym. 
Najważniejszy obszar działalności to Uni-
wersytet Trzeciego Wieku. Regionalna sieć 
Uniwersytetów Trzeciego Wieku to inicjatywa 
Wyższej Szkoły Gospodarki w Bydgoszczy. 
W Solcu Kujawskim inicjatywa prowadzona 
jest przez Bibliotekę Publiczną od 2012 rok. 
Obecnie grupa słuchaczy liczy blisko 130 osób. 
Zajęcia w formie wykładów prowadzonych 
przez wykładowców WSG odbywają się co dwa 
tygodnie. Tematyka poruszanych wykładów 
jest bardzo szeroka. Duże zainteresowanie 
wykładami w połączeniu z ograniczoną 
powierzchnią sali wykładowej sprawiają, że 
zajęcia odbywają się w dwóch grupach. 
Niestety obecnie nie jest prowadzony nabór 
wśród mieszkańców miasta. 

Każdego roku biblioteka organizuje dla 
seniorów zajęcia, w których trakcie poznają oni 
tajniki obsługi komputera. Dotychczas zajęcia 
odbywały się pod szyldem Komputerowego 
Klubu Seniora. Z racji uzyskania dofinanso-
wania z Fundacji BGK w roku 2019 zajęcia 
będą nosić nazwę „Klik w kulturę”. Odbywać 
się będą od stycznia do czerwca 2019 r. 
Podobnie, jak w wypadku Uniwersytetu 
Trzeciego Wieku chętnych jest więcej niż 
miejsc. W związku z tym nabór jest już 
zakończony. W październiku 2019 r. planowane 
jest rozpoczęcie kolejnego cyklu zajęć 
w ramach Komputerowego Klubu Seniora. 
Szczegóły będziemy podawać w późniejszym 
terminie.

W Bibliotece Publicznej działa także 
Dyskusyjny Klub Książki dla seniorów. Przy 
kawie i ciastkach seniorzy dyskutują o literatu-
rze. Spotkania odbywają się regularnie – raz na 
miesiąc. W każdym miesiącu analizowana jest 
inna książka, którą wybierają uczestnicy 
dyskusji. Z miesiąca na miesiąc spotkania 
gromadzą coraz większa liczbę osób. Wszy-
stkich zainteresowanych zapraszamy do 
Biblioteki Publicznej po więcej informacji 
dotyczących Dyskusyjnego Klubu Książki.

SOLECKIE CENTRUM KULTURY
SCK to miejsce przyjazne seniorom, 

w którym odkrywają na nowo pasje i z god-
nością przeżywają swoją drugą młodość. 
Prowadzone formy zajęć są otwarte na nowe 
osoby w każdym wieku przez cały rok.

Są to: spotkania seniorów minimum dwa 
razy w miesiącu w ramach grupy Aktywni 60+, 
do której należy 40 osób, zajęcia z projektu 
dofinansowanego przez urząd miasta „Jesienne 
odprężenie Aktywnych 60+”, cotygodniowa 
gimnastyka dla seniora w każdy wtorek, nordic 
walking. Kabaret Wiecznie Młodzi bierze 
udział w konkursach, przeglądach, spełnia się 
na małej scenie, a także zakwalifikował się do 
Ogólnopolskiego Przeglądu Artystycznego 
Ruchu Seniorów ARS.

Przez cały rok zespół INWENCJA zaprasza 
wszystkich do wspólnego śpiewu bez względu 
na predyspozycje w każdy czwartek. Ponadto 
centrum kultury oferuje zajęcia z rzeźby, 
w których trakcie seniorzy wykonują w drewnie 
od podstaw płaskorzeźbę; zajęcia z malarstwa – 
uczestnicy tworzą profesjonalne obrazy na 
płótnie zainspirowane dziełami wielkich 
twórców (niebawem wernisaż prac). Działają 
również kluby: Klub Kobiet – międzypokole-
niowe spotkania kobiet w każdy czwartek. 
Otwarte zajęcia dla osób w każdym wieku; Klub 
Kolekcjonera – w każdą ostatnią niedzielę 
miesiąca pasjonaci wcześniej urodzeni, i nie 
tylko, prezentują swoje zbiory dla mieszkań-
ców. W SCK są również zajęcia taneczne grupy 
Rock'n'Rolki, teatralne przedstawienia 
i występy - bezpłatne oraz z ceną dostępną dla 
emerytów.

Corocznie w czerwcu organizowany jest 
Regionalny Przegląd Artystycznej Twórczości 
Seniorów, na który zjeżdżają się grupy seniorów 
z całego województwa. Należy też pamiętać 
o warsztatach świątecznych – takich między-
pokoleniowych spotkaniach ze sztuką oraz 
o niższych cenach biletów dla seniorów na 
wybrane polskie produkcje wyświetlane 
w KINIE KULTURA. Ponadto w ofercie SCK 
SA inne wydarzenia dedykowane seniorom: 
taneczne wieczorki, spotkania wigilijne, 
z okazji święta seniora. 

Dokończenie ze str. 1

Tylko
dla seniorów

Oszuści przed świętami
też nie próżnują

Przed świętami wszystkim nam udziela 
się wyjątkowy nastrój. Jesteśmy, bardziej 
niż w zwykłe dni, otwarci na drugiego 
człowieka, chętniej dzielimy się z potrze-
bującymi, jesteśmy radośniejsi, ufniejsi – 
chcemy po prostu dawać coś od siebie 
innym.

Mimo tej atmosfery nie możemy jednak 
zapominać, że są tacy, którzy tylko czyhają 
na każdą okazję, aby podstępem wykorzyst-
ać nasze zaufanie i narazić nas na straty. 
Słyszymy ciągle o oszustwach „na 
wnuczka”, „na policjanta”, „na sprzedawc-
ę” czy „na urzędnika”. Oszuści i złodzie-je 
pod byle pretekstem chcą wejść do naszego 
domu, a jak się już w nim znajdą z pustymi 
rękami mogą nie wyjść. Ostatnio w 
telewizji była nagłośniona kradzież, której 

udało się dokonać metodą „na koc”. Jedna 
ze złodziejek prezentowała starszej pani 
koc, zasłaniając jej widok, a w tym czasie 
druga okradała mieszkanie. Ilu złodziei i 
oszustów, tyle metod wyłudzeń i kradzieży. 
Dlatego bądźmy ostrożni. Nie wpusz-
czajmy nieznajomych do domu. Jeżeli 
mamy wątpliwości skontaktujmy się z 
instytucją, która podobno kieruje do nas 
swojego pracownika.

Jak informuje podinsp. Piotr Krasicki, 
komendant soleckiego komisariatu, 
w takich sytuacjach możemy również 
zadzwonić na policyjny numer 997. Dzięki 
takim informacjom policjanci będą mogli 
podjąć działania. Pamiętajmy, że to w dużej 
mierze od nas samych zależy, czy damy się 
oszukać, czy też nie. Bądźmy więc czujni.
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Państwo Henryka i Zygmunt Siemieniuchowie brali ślub 
26 października w Rojewicach. Mają dwie córki, czworo 
wnuków i prawnuczkę.

Państwo Anna i Ryszard Kocikowscy brali ślub 1 czerwca 
1968 r. w Świekatowie. Mają dwoje dzieci i dwoje wnuków.

Państwo Aniela i Kazimierz Szabłowscy brali ślub 15 
kwietnia 1968 r. w Unisławiu. Mają troje dzieci, dziesięcioro 
wnuków i prawnuczkę.

Państwo Łucja i Jerzy Kuchcińscy brali ślub 21 grudnia 
1968 r. w Bydgoszczy. Wychowali dwoje dzieci, mają dwie 
wnuczki.

Państwo Gizela i Józef Kaczanowie brali ślub 27 kwietnia 
1968 r. w Solcu Kujawskim. Mają troje dzieci i sześcioro 
wnuków.

Wśród piątki par małżeńskich, którzy otrzymali medale „Za długo-
letnie pożycie małżeńskie”, przyznawane przez Prezydenta RP po co 
najmniej 50. wspólnie przeżytych latach w małżeństwie była tylko 
jedna para, która ślubowała w Solcu Kujawskim. Reszta wstępowała 
w związki małżeńskie w innych miejscowościach, a dopiero po jakimś 
czasie osiedlała się w naszym mieście.

Podczas uroczystości zorganizowanej w ratuszu, na której burmistrz 
Teresa Substyk wręczyła medale dostojnym jubilatom, jak zwykle było 
podniośle i uroczyście. Ciepłe słowa pod adresem małżonków 
skierowała Justyna Żebrowska – Dudek, kierownik Urzędu Stanu 
Cywilnego, a okolicznościowy toast wzniósł Bartłomiej Czaki, 
przewodniczący rady miejskiej. Kierownik USC odwołując się do 
złożonej przed pięćdziesięciu laty przysięgi małżeńskiej, podkreśliła 
jak ważne jest wzajemne uczucie, którym darzą się odznaczone pary. 
Życzyła dalszych lat w jak najlepszym zdrowiu i w otoczeniu najbliż-
szych. Z kolei B. Czaki zwrócił uwagę na wyjątkową umiejętność, jaką 
we wspólnym życiu jest konieczność zawierania kompromisów. Skoro 
jubilaci wytrwali ze sobą przez tyle lat, z pewnością są mistrzami 
kompromisu. I to właśnie za tych mistrzów spełnił toast, wraz ze 
wszystkimi obecnymi podczas uroczystości.

Żeby jednak nie było tak łatwo, burmistrz poprosiła o kilka słów 
o każdej z par. Pytała o potomstwo, pracę, przybycie do Solca, ale 

również o to, jak pary się poznały. No cóż, okazało się, że wszystkich 
połączyła muzyka, gdyż poznawali się na zabawach tanecznych, 
ewentualnie na weselu u rodziny, czy znajomych.

Na koniec były wspólne fotografie, a każde małżeństwo otrzymało 
drobny upominek.

Poznawali się
przy muzyce



Wciel się w rolę superdetektywa 
i odkrywaj magiczny świat zimowych barw! 
Instruktorzy SCK przygotowali moc zabawy 
i tematycznych atrakcji, w tym także bajkę 
w Kinie KULTURA!

Zapraszamy dzieci od lat 7 na tygodnie 
t ema tyczne :  14  -18  lu t ego  MA LI 
DETEKTYWI (11.00-14.00) oraz 21 -25 
lutego 2019 ZIMOWA BIEL (11.00-14.00). 
Zapisy w sekretariacie SCK osobiście lub 
telefonicznie 52 387 01 57. Liczba miejsc 
ograniczona. Koszt 50 zł za tydzień, w piątek 
bajka w kinie KULTURA oraz poczęstunek.

W weekendy centrum kultury zaprasza 
także do KINA KULTURA, gdzie czekają 
filmy i bajki dla całej rodziny. 

Ferie
tematyczne
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Wydawca dwutygodnika: 

Urząd Miejski, ul. 23 Stycznia 7, 

86-050 Solec Kujawski.

Tel. 52 - 387 - 01 - 32

e-mail: rzecznik@soleckujawski.pl

Redaguje Zbigniew Stefański.
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Solec Kujawski.
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Images Copyright © 2000 DigiTouch

Godziny otwarcia Parku Wodnego 
w okresie świątecznym:

24 grudnia 2018 r. – 7.00 – 14.00
25 i 26 grudnia 2018 r. – nieczynne

27 - 30 grudnia 2018 r. – 7.00 – 21.30 
31 grudnia 2018 r. –  7.00 – 14.00

(włączone będą dodatkowe atrakcje basenowe)
1 stycznia 2019 r. –  nieczynne

od 2 stycznia 2019 r. – 7.00 – 21.30

W niedzielę 9 grudnia oraz w weekend 
15  –  16  g rudn i a  ha l a  spo r towo-
widowiskowa OSiR gościła uczestników 
trzech eliminacji turnieju halowej piłki 
nożnej UNIA CUP 2018. Rywalizacji 
przystąpiło 36 drużyn z całego wojewódz-
twa mających w składach zawodników 
z roczników 2008 i młodszych. Z każdego 
turnieju eliminacyjnego do rozgrywek 
finałowych, które odbędą się 12 stycznia 
2019 r. awansowały po trzy najlepsze 
zespoły, a stawkę finalistów uzupełnią 
dwie dolosowane drużyny oraz drużyna 
gospodarzy. Awans zapewniły sobie SP 
Zawisza Bydgoszcz, MUKS Bydgoszcz, 
Polonia Bydgoszcz, Wisełka I Fordon, 
UKS Lipno, Victoria Niemcz, Wisełka 
Fordon '09, Tucholanka I Tuchola i Olim-
pia Grudziądz oraz Unia Solec Kujawski 
jako gospodarz  turnieju.

W pierwszym turnieju wyróżniono 
następujących zawodników. Królem 
strzelców został Marcel Sulwiński (Polonia 
Bydgoszcz, 6 bramek), najlepszy bramkarz 
to Wojciech Wiśniewski (SP Zawisza 
Bydgoszcz), a najlepszym zawodnikiem 
turnieju był Wojciech Wójcik (MUKS 
Bydgoszcz). W drugim turnieju indywidu-
alne tytuły otrzymali: Stanisław Kotlęga - 
król strzelców (Wisełka I Fordon, 12 
bramek), Bartosz Wieczorek - najlepszy 
bramkarz (UKS Lipno), Szymon Pączek - 
najlepszy zawodnik turnieju (Wisełka I 
Fordon). W turnieju trzecim: królem 
strzelców został Bartosz Pieczka (Tucho-
lanka I Tuchola, 9 bramek), najlepszym 
bramkarzem Karol Bogusławski (Olimpia 
Grudziądz) a najlepszym zawodnikiem 
turnieju Alex Wilczoch (Wisełka Fordon 
'09). 

Po zakończeniu turniejów eliminacyj-
nych drużyny uhonorowane zostały 

pucharami, a każdy zawodnik otrzymał 
pamiątkowy medal. Wręczono także 
statuetki za wyróżnienia indywidualne. 
Fundatorami byli: Urząd Miejski w Solcu 
Kujawskim, Starostwo Powiatowe 
w Bydgoszczy, Drobex Sp. z o.o., Świeży 
Sok Cymes, Jura Park Solec Kujawski, 
Ośrodek Sportu i Rekreacji w Solcu 
Kujawskim, Pizzeria Twoje Smaki, 
MUKS „Start” Solec Kujawski, Ostrome-
cko, Cukiernia Grochola, 4move oraz 
KCD Dystrybucja. 

Losowanie grup turnieju finałowego 
odbędzie się na przełomie 2018/2019 
i transmitowane będzie na profilu 
wydarzenia UNIA CUP na portalu 
społecznościowym. Wtedy także spośród 
drużyn, które odpadły z rywalizacji 
wylosowane zostaną dwie szczęśliwe, 
które dołącza do grona finalistów. Wielki 
finał 12 stycznia 2019 r. 

Do zobaczenia!

Unia CUP

Powiatowy Pluszowy Miś
W pierwszym tygodniu grudnia w hali sportowo-

widowiskowej soleckiego Ośrodka Sportu i Rekreacji odbyły 
się Mistrzostwa Powiatu Bydgoskiego w zawodach sportowych 
Pluszowego Misia szkół podstawowych kl. I-III. Do rywalizacji 
przystąpili uczniowie reprezentujący cztery gminy naszego 
powiatu. W każdej drużynie startowało po pięć dziewczynek 
oraz pięciu chłopców ekipy zmagały się w rozmaitych konku-
rencjach sprawnościowych. Tradycyjnie liczyła się szybkość 
i dokładność wykonania poszczególnych zadań. W punktacji 
generalnej, na którą składały się wyniki wszystkich trzech 
roczników młodych sportowców każdej ze szkół, zwyciężyła 
Szkoła Podstawowa w Łochowie zdobywając łącznie 51 
punktów. Drugie miejsce z dorobkiem 42 punktów zajęła 
Szkoła Podstawowa nr 4 w Solcu Kujawskim. Trzecia lokata 
przypadła Szkole Podstawowej w Ostromecku, która wywal-
czyła 32 punkty. Czwarte miejsce dla Szkoły Podstawowej nr 2 
w Koronowie z dorobkiem 25 punktów. 



Świąteczny
Solec

W piątek 7 grudnia solecczanie tłumnie 
pojawili się przy nowym dworcu kolejo-
wym, gdzie uroczyście zapalono świąt-
eczną choinkę. Były występy dziecięcej 
grupy z SCK „Gigusie”, zebranych 

zabawiały elfy, pojawił się też 
Mikołaj z prezentami. Dzieci 
dostały słodycze i świąteczne 
nak le jk i .  N ie  zab rak ło 
również konkursów. Swoje 
stoiska wystawiły Super-
babki i Warsztat Terapii 
Zajęciowej. Poniżej także 
inne świąteczne akcenty 
z naszych ulic.



Wędkarzom oraz ich rodzinom, a także 
wszystkim sympatykom wędkarstwa i sponsorom 
najserdeczniejsze życzenia z okazji Bożego 
Narodzenia i Nowego Roku przekazuje 
ZARZĄD KOŁA MIEJSKIEGO POLSKIEGO 
ZWIĄZKU WĘDKARSKIEGO.

Mieszkańcy, w tym dwie grupy 
przedszkolaków oraz uczestnicy 
Warsztatu Terapii Zajęciowej, a także 
Środowiskowego Domu Samopomo-
cy przybyli 6 grudnia na plac po 
dawnym Ogródku Jordanowskim 
(obecnie Skwer dr. Henryka Jordana) 
by wziąć udział  w kiermaszu 
połączonym, ze strojeniem choinki. 
Swoje stoiska wystawiły WTZ, ŚDS, 
a także uczestniczki  projektu 
„ S u p e r b a b k i ” .  B a r d z o  d u ż ą 
popularnością cieszyły się wyroby 
u c z e s t n i k ó w  W T Z ,  k t ó r y c h 
sprzedano całkiem sporo. Pyszny był 
także serwowany poczęstunek – 
różnorodne w smaku herbaty, barszcz 
i paszteciki. Dla maluchów było też 
coś słodkiego – cukierki i pierniki.

Z okazji zbliżających się Świąt Bożego 
Narodzenia i nadchodzącego Nowego Roku 
2019 solecki Klub Turystów Rowerowych 
TORPEDO zrzeszony w PTTK wszystkim 
użytkownikom i sympatykom dwóch kółek 
i ich rodzinom składa serdeczne życzenia 
wszystkiego najlepszego, miłej atmosfery 
świątecznej, szampańskiej zabawy sylwestro-
wej oraz udanego, bezpiecznego AD 2019.

KTR TORPEDO

Telewizja Solec Sp. z o. o. informuje, że cena za zamieszczenie 
ogłoszenia drobnego w VideoGazecie emitowanej 24 godz. na dobę, 7 
dni w tygodniu wynosi:

- emisja ogłoszenia drobnego – okres podstawowy (2 tygodnie) - 
cena netto 12,30 PLN, cena brutto 15,13 PLN.

- emisja ogłoszenia drobnego – kontynuacja  (1 tydzień) - cena netto 
4,10 PLN, cena brutto 5,04 PLN.

Biuro – ul. Żwirki i Wigury 1 (p. 10).

Szef kuchni
poleca

W tym roku Piotr Świst, szef kuchni 
toruńskiego hotelu Mercure zachęca 
naszych Czytelników do przygotowania na 
świąteczny stół iście toruńskiego specjału - 
karpia w sosie piernikowym.

Składniki:
C1 karp,
C20 dkg włoszczyzny bez kapusty,
C500 ml wody,
C500 ml piwa jasnego,
C250 ml wina białego,
C20 dkg pierników kopernikowskich 

bez polewy,
C20 dkg miodu naturalnego,
C250 ml bulionu warzywnego,
C5 dkg powideł śliwkowych,
C5 dkg masła,
C5 dkg mąki,
C5 dkg rodzynków,
C5 dkg migdałów,

Csól, cukier, imbir, ziele angielskie, liść 
laurowy, sok z cytryny – do smaku.

Jak przyrządzamy?
Warzywa umyć, obrać, opłukać, 

rozdrobnić, zalać wodą, ugotować. 
Oczyszczonego i wypatroszonego karpia 
umyć, pokroić w poprzek na dzwonka, 
włożyć do wywaru, wlać piwo, dodać 
przyprawy, ugotować na małym ogniu. 
Miękką rybę wyjąć, wywar przecedzić. 
Migdały sparzyć, obrać ze skórki. Masło 
rozgrzać, wymieszać z mąką, zasmażyć nie 
rumieniąc, rozprowadzić wywarem szybko 

mieszając trzepaczką, zagotować, dodać 
powidła, opłukane rodzynki, migdały 
i rybę, gotować kilka minut na małym 
ogniu, doprawić do smaku. Polać sosem 
piernikowym.

Sos piernikowy: do bulionu warzyw-
nego wkruszamy pierniki i odstawiamy do 
napęcznienia.  Miód podgrzewamy 
i dolewamy do namoczonych pierników. 
Wszystko zalewamy białym winem 
i gotujemy. Gotowym sosem polewamy 
karpia.

Smacznego!

Seniorzy z klubu „Szarotka” działa-
jącym przy SM Transportowiec serdecznie 
dziękują sponsorom, którzy pomagają 
w bieżącej działalności klubu. Słowa 
wdzięczności kierują pod adresem 
burmistrz Teresy Substyk, prezes Marii 
Kubiak i wiceprezes Haliny Piterek z SM 
Transportowiec, Sebastiana Wryczy, 
p r e z e s a  Z a k ł a d u 
Gospodarki Komunal-
nej, Malwiny Ejsmont 
z  banku Spółdzie l -
c z e g o  w  S z u b i n i e , 
W a n d y  i  S t e f a n a 
Frischke, Tadeusza 
S z c z e p a ń s k i e g o , 
Romana Bisingera – 
w ł a ś c i c i e l a  s k l e p u 
Lewiatan.  Seniorzy 
b a r d z o  s e r d e c z n i e 
d z i ę k u j ą  r ó w n i e ż 

darczyńcom anonimowym, którzy wsparli 
klub, umożliwiając wyjazdy seniorów do 
innych miejscowości w ramach współ-
pracy międzyklubowej oraz na jedno-
dniowy wypoczynek nad morze. Zarząd 
klubu przekazuje także podziękowania 
Telewizji Solec. Sigrun Wojtkowiak, 
przewodnicząca klubu, w imieniu zarządu 
życzy seniorom z „Szarotki” i sponsorom 
zdrowych i wesołych świąt oraz szczę-
śliwego nowego roku.

Seniorzy
dziękują



Koleżance Kamilli Jaworskiej 
serdeczne wyrazy współczucia

z powodu śmierci

TEŚCIA

składają
Zarząd i członkowie 

Oddziału ZNP w Solcu Kujawskim

Koleżance Annie Gliszczyńskiej 
głębokie wyrazy współczucia

z powodu śmierci

MĘŻA

składają
Zarząd i członkowie 

Oddziału ZNP w Solcu Kujawskim

Pozdrowienia z Solca (48)

Tym razem nieco późniejsza kartka pocztowa, gdyż wydana z okazji poświęcenia 
kościoła pw. Św. Stanisława, które miało miejsce 13 grudnia 1931 r. Widzimy kościół 
w zimowej szacie z kilkoma nagrobkami znajdującymi się na przykościelnym 
cmentarzu, który wraz ze świątynią znajduje się obecnie w rejestrze zabytków. 
W dolnym prawym rogu pocztówki stoi kapłan. Jest to ks. Jan Mąkowski, proboszcz 
parafii w latach 1921 – 1933, który rozpoczął zbieranie funduszy na rozbudowę 
kościoła i doprowadził inwestycję do końca. Nowa świątynia jest trzykrotnie większa 
od swojej poprzedniczki. Kartka, której nigdy nie wysłaną stanowi pamiątkę 
rodzinną ze zbiorów naszej Czytelniczki, której babcia uczestniczyła w uroczystości 
poświęcenia kościoła. Najprawdopodobniej wydrukowano ją w soleckiej drukarni 
Stanisława Masłowskiego, znajdującej się na rynku. Zdjęcie z pocztówki ukazało się 
też w Przewodniku Katolickim z 1 maja 1932 r.

Pani Halinie Franaszczuk
najszczersze wyrazy współczucia

z powodu śmierci

MATKI

przekazują

Burmistrz i pracownicy Urzędu 
Miejskiego w Solcu Kujawskim

Okres przedświąteczny skłania nas do 
głębokich przemyśleń, a zbliżający się koniec 
roku do podsumowań. Dlatego, szczególnie 
w tym okresie, przy okazji składania 
świątecznych życzeń nie sposób nie wspom-
nieć o tych, którzy w bieżącym roku nieśli 
wiele dobrego w naszej społeczności.

Dyrekcja Miejsko-Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Solcu Kujawskim 
składa na ręce Marka Małeckiego, prezesa 

zarządu firmy „Solbet”, szczególne podzi-
ękowania za przekazanie samo-chodu do 
przewożenia osób niepełnosprawnych. 
Jednocześnie, pragnie gorąco podziękować 
za udzielanie pomocy klientom ośrodka 
w formie finansowej oraz za pamięć 
i wsparcie działalności statutowej ośrodka.

Kolejne podziękowania dyrekcja 
MGOPS kieruje do firmy TPP Thermo-
plastics Polska Sp. z o. o., która wspomogła 
soleckie rodziny w przedmioty codziennego 
użytku, które wzbogaciły rodzinne domo-
stwa, niosąc radość ich mieszkańcom, w tym 
szczególnie dzieciom.

Ośrodek pomocy ponownie otrzymał 
wsparcie ze strony firmy „Autos”, która 
w bieżącym roku nie zapomniała o potrze-
b a c h  p o d o p i e c z n y c h  M G O P S . 
Ponadto podziękowania kierowane są także 
do prezesa ZGK za pomoc firmy przy 
rozładunku żywności w ramach Programu 
Operacyjnego Pomoc Żywnościowa 
współfinansowanego z Europejskiego 
Funduszu Pomocy Najbard ziej Potrzebuj-
ącym. Serdecznie dziękując za wsparcie, 
dyrekcja MGOPS składa wszystkim 
dobroczyńcom gorące życzenia bożo-
narodzeniowe: wszelkiej pomyślności, 
firmom prężnego działania, a pracownikom 
firmy zdrowia, pogody ducha i sukcesów 
w życiu zawodowym i prywatnym.

Rok 2018 to pierwszy cały rok 
działalności Super Babek. Był on pełen 
wyzwań, pomysłów i ich realizacji. Nie 
sposób tu wymienić ich wszystkich, tak 
samo jak nie sposób wspomnieć wszyst-
kich, dzięki którym nasze działania były 

w ogóle możliwe i mogły się rozwijać. 
Dlatego w tym miejscu chciałybyśmy 
podziękować za wszelkie wsparcie jakie 
nam okazano: lokalowe, osobowe, 
rzeczowe w postaci dostarczania materia-
łów np. wełny, podejmowanie współpracy, 
dzielenie się swoim doświadczeniem 
i potencjałem. To dzięki Wam wszystkim 
ten rok był wyjątkowy. Mamy ogromną 
nadzieję, że nadchodzący będzie równie 
piękny. Tego w ten cudowny okołoświąte-
czny czas wszystkim życzymy. Niech 
w Waszych sercach zagości radość Świąt 
Bożego Narodzenia, która da Wam siłę 
i pozytywną energię do działania przez ten 
kolejny rok, by każdy dzień był wart 
zapamiętania.

SuperBabki

Pozytywna
energia

Wdzięczni
za pomoc

Czworonogi
zimą

Zgodnie z obowiązującym prawem 
zwierzęta wolno żyjące powinny mieć 
zapewnione warunki rozwoju i swobodnego 
bytu. Jak każde zwierzę, także kot potrzebuje 
miejsca, w którym znajdzie ochronę przed 
niekorzystnymi warunkami atmosferycznymi. 
a wyłapywanie ich w celu umieszczenia ich 
w schronisku jest łamaniem prawa. Podobnej 
troski potrzebują nasze psy, którym jako ich 
właściciele jesteśmy zobowiązani do zapewnie-
nia wygodnego i komfortowego miejsca, 
chroniącego od deszczu, mrozu i śniegu oraz 
zimnego i przenikliwego wiatru. 
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